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Čas běží jako voda a  Sloupeckým se 
rozběhla další úspěšná sezona. Kromě 
vydařených umístění ve všech sportov-
ních hasičských ligách jsme se na za-
čátku léta věnovali hlavně postupovým 
soutěžím mladých hasičů a dorostenců. 
Po  skvělém jarním úspěchu v  okres-
ním kole hry Plamen, ve  kterém naši 
mladí hasiči zvítězili ve  všech katego-
riích, nás čekaly boje na  krajském kole 
v Kolíně, které se uskutečnilo ve dnech 

19. a 20. června. „Baďovi Sloupečáci“, jak 
říká nápis na  týmové vlajce, předved-
li v  náročném dvoudenním programu 
skvělé výkony a  dokonce pokořili i  ně-
které dosavadní osobní rekordy. Odmě-
nou jim bylo celkové 2. místo ve  Stře-
dočeském kraji a  zasloužený postup 
na Mistrovství České republiky, které se 
konalo 8.–10.  července na  atletickém 
stadionu Slavie Praha. 
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5. veřejné zasedání zastupitelstva 
městyse Davle se konalo 25. června 
2015 v  salonku Hotelu Pivovar. Zase-
dání se zúčastnilo 7 zastupitelů z 11.
Jako vždy je prvním bodem programu 
kontrola zápisu z  minulého zase-

dání – byly podány žádosti o  dotace 
na  Středočeský kraj a  MF ČR; v  rámci 
obnovy komunikace na  Vinicích byla 
podepsána smlouva o  dílo s  firmou 
P-V rekultivace a  Zikuda na  shybku; 
došlo k  odkoupení podílu pozemku 
43 v  k.ú. Davle od  p.  Landy (špička 
parku) a pozemkových parcel od pana 
P. Kutila a paní I. Kotábově; odkoupení 
pozemku p.č. 955 a skladu na této par-
cele od Státní správy hmotných rezerv 
je stále v jednání.
Dále zastupitelé vzali na  vědomí roz-

bor hospodaření za I. čtvrtletí roku 

2015, kdy příjmy činily 8.759.695  Kč 
a výdaje – 6.741.143 Kč.
Zastupitelstvem bylo schváleno:

Úprava rozpočtu č. 3 v  roce 2015 – 
příjmy po úpravě 35.467.000 Kč; výda-
je po úpravě – 35.467.000 Kč
Závěrečný účet městyse Davle 

za  rok 2014 – rozpočtové příjmy 
za  rok 2014 včetně přijatých dotací 
byly schválenými úpravami z  částky 
25.404.000  Kč navýšeny na  koneč-
ných 31.973.954  Kč. Celkové příjmy 
za  rok 2014 činily 31.962.268,71  Kč 
bez konsolidace. Rozpočtové výdaje 
za  rok 2014 včetně přijatých dotací 
byly schválenými úpravami z  částky 
28.372.000 Kč navýšeny na konečných 
33.858.226  Kč. Celkové výdaje za  rok 
2014 činily 33.846.807,44 Kč bez kon-
solidace. V roce 2014 byla zaznamená-
na převaha výdajů nad příjmy ve výši 
1.884.538,73 Kč.
Účetní závěrky za městys Davle, MŠ, 

ZŠ, ŠJ za rok 2014

Smlouva o uzavření budoucí smlou-

vy o zřízení věcného břemene – slu-

žebnosti a o právu provést stavbu č. 

IV-12-6018411/VB01 s ČEZ Distribu-

ce, a.s., s názvem Davle, Sloup – kNN 
pro parc. č. 145/102. Věcné břemeno 
se bude zřizovat na  pozemku 145/97 
v k.ú. Davle za náhradu ve výši 8.200 Kč. 
Jedná se o kabelové vedení NN.

Smlouva o zřízení věcného břemene 

– služebnosti s ČEZ Distribuce, a.s., 

č. IV-12-6015480/1 s  názvem Davle, 
Na  rovinách (B 727). Věcné břemeno 
se zřizuje na pozemku 37/9 v k.ú. Sáza-
va u Davle za náhradu ve výši 3.000 Kč. 
Jedná se o kabelové vedení NN.
Smlouva o  zřízení věcného břeme-

ne – služebnosti s  ČEZ Distribuce, 

a.s., s názvem  „Davle – TS PZ_3639“. 
Věcné břemeno se zřizuje na  pozem-
ku 45/4 v k.ú. Davle za náhradu ve výši 
10.000  Kč. Jedná se o  pozemek pod 
kioskovou trafostanicí.
Smlouva o  budoucí smlouvě o  zří-

zení služebnosti s O2 Czech Repub-

lic a.s. Služebnost se bude zřizovat 
na  pozemku 620/1 – ostatní komuni-
kace v  k.ú. Davle za  náhradu ve  výši 
200,- Kč/bm trasy vedení. Celková dél-
ka trasy je cca 49 bm. Jedná se o pod-
zemní komunikační vedení – trubky 
a optický kabel.
Smlouva o budoucí smlouvě o zříze-

ní služebnosti inženýrské sítě s ČR – 

Ředitelství vodních cest ČR. Služeb-
nost se bude zřizovat na  pozemcích 
877 a  854/2 v  k.ú. Davle za  náhradu 
ve výši 10.000 Kč + DPH. Jedná se o in-
ženýrskou síť – přípojka NN.
Odkoupení budovy bez č.e./č.p. 

na  pozemku st. 786, pozemek st. 

786 a  pozemku p.č. 835/4 (okrajová 
část silnice – chodník) vše v  k.ú. Da-
vle od  Státního statku Jeneč s.p. v  li-
kvidaci, Karlovarská 7, 252  61 Jeneč, 
za  celkovou cenu 78.730  Kč. Cena 
byla určena dle znaleckého posud-
ku č.  839-82-2015 znalcem Janem 
Zvettlerem dne 9. května 2015.
Směna pozemkových parcel p.č. 

343/32 - 21 m2 (ostatní plocha, ostat-
ní komunikace) ve  vlastnictví Marie 
Hoštické, Luboše Zajíčka, Václava Za-
jíčka a Jaroslavy Zajíčkové za pozemek 
p.č. 343/37- 11 m2 (trvalý travní porost) 
ve vlastnictví městyse Davle. Za rozdíl-
né výměry se nic nebude doplácet.
Kupní smlouva – prodej pozemku 

p.č. 416/43 – ostatní plocha, ostatní 
komunikace o  výměře 281 m2 v  k.ú. 
Davle Michalovi Šefránkovi za  cenu 
140.500 Kč.

Kupní smlouva – prodej pozemku 

p.č. 197/223 – ost. plocha 103  m2 
v  k.ú. Sázava u  Davle, který vzni-
kl oddělením z  pozemkové parcely 
197/200 v  k.ú. Sázava u  Davle dle GP 
č. 464 – 20/2015, do společného vlast-
nictví manželům Ing. Karlovi a Mileně 
Kulíškovým za cenu 51.500 Kč.
Kupní smlouva – prodej pozem-

ku p.č. 197/201 – ostatní plocha – 
193 m2 v k.ú. Sázava u Davle Ing. Janu 
Pařízkovi za  cenu 77.200  Kč. Kupní 
cena jako pohledávka prodávajícího 
za  kupujícím   bude zaplacena, podle 
výslovné dohody smluvních stran, 
jejím započtením   proti pohledávce 
kupujícího za prodávajícím, kterou ku-
pující nabyl do  svého majetku na  zá-
kladě usnesení Obvodního soudu pro 
Prahu 3, sp. zn. 13 D 82/2011 ze dne 
20. 1. 2014 o dodatečném projednání 
dědictví po  zemřelém Jiřím Pařízkovi 
nar. 22.  3.  1930 z  titulu úhrady kupní 
ceny ve výši 77.200 Kč na základě kup-
ní smlouvy uzavřené dne 3.  10.  2007 
mezi zemřelým Jiřím Pařízkem a  pro-
dávajícím, ohledně prodeje pozemku 
parc. č. 197/201 v k.ú. Sázava u Davle, 
podle které nebyl vklad vlastnického 
práva do dnešního dne povolen.
Kupní smlouva – prodej pozemků 

p.č. 854/4 – 8 m2 a  877/2 – 141 m2 
v k.ú. Davle Správě železniční doprav-
ní cesty, s.o. (SŽDC) za cenu 80.971 Kč. 
Pozemek 854/4 byl oddělen z  po-
zemku 854/2 a  pozemek 877/2 byl 
oddělen z  pozemku 877 geometric-
kým plánem č. 1173 – 18/2015 ze dne 
20. 4. 2015. Výsledná kupní cena byla 
určena na základě znaleckého posud-
ku č. 3498a ze dne 9. 6. 2015 soudní-
ho znalce Ing.  Františka Novotného. 
Odprodej se uskutečňuje na  základě 
stavby „Revitalizace trati Praha – Vrané 
nad Vltavou – Čerčany“.
Kupní smlouva – prodej pozemku 

p.č. 607/1 – ostatní plocha – 48  m2 
v k.ú. Davle Vladimíru Švejdovi za cenu 
24.000 Kč.
Nájemní smlouva na  část pozem-

kové parcely p.č. 854/2 – ost. plo-
cha – 112 m2 panu Martinu Růžičkovi 
za cenu 8.960 Kč/rok. Nájem se usku-

Veřejné zasedání
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tečňuje na základě využívání této plo-
chy k provozování uhelných skladů.
Nájemní smlouva na  část pozemku 

p.č. 197/32 – 157  m2 a  197/136 – 

27 m2 v k.ú. Sázava u Davle Miloslavu 
Kotovi za  cenu 1.531  Kč/rok. Miloslav 
Kot je majitelem rekreační stavby č.e. 
139, která stojí na  parcele 197/136, 
část pozemku 197/32 o výměře 157 m2 
vše v k.ú. Sázava u Davle je používaný 
pozemek okolo rekreační stavby.
Nájemní smlouva na  část pozem-

ku p.č. 197/32 – 286  m2 a  197/84 

– 41  m2 v  k.ú. Sázava u  Davle Rober-
tovi Fauserovi za  cenu 2.658  Kč/rok. 
Robert Fauser je majitelem rekreační 
stavby č.e. 358, která stojí na  parcele 
197/84, část pozemku 197/32 o výmě-
ře 286 m2 vše v k.ú. Sázava u Davle je 
využívaný pozemek okolo rekreační 
stavby.
Nájemní smlouva na  část pozem-

ku p.č. 197/32 – 140 m2 a  197/68 – 

40  m2 v  k.ú. Sázava u  Davle Davidovi 
Staňkovi za  cenu 1.620  Kč/rok. David 
Staněk je majitelem rekreační stavby 
č.e. 377, která stojí na parcele 197/68, 
část pozemku 197/32 o výměře 140 m2 
vše v k.ú. Sázava u Davle je využívaný 
pozemek okolo rekreační stavby.
Nájemní smlouva na  část pozem-

ku p.č. 197/32 – 170  m2 a  197/64 – 

32 m2 v k.ú. Sázava u Davle Miloslavě 
Pokorné za  cenu 1.702  Kč/rok. Milo-
slava Pokorná je majitelkou rekreační 
stavby č.e. 320, která stojí na  parcele 
197/64, část pozemku 197/32 o výmě-
ře 170 m2 vše v k.ú. Sázava u Davle je 
využívaný pozemek okolo rekreační 
stavby.

Prodloužení nájemní smlouvy do-

datkem č. 2 s  Vodohospodářskou 

společností Benešov, s.r.o., se síd-
lem Černoleská 1600, Benešov u  Pra-
hy, IČ: 475  35  865, na  dobu určitou 
do 31. 12. 2018 na provozování veřej-
ného vodovodu.

Vyjádření se k  nabídce odkoupení 

chaty č.ev. 141 v  k.ú. Sázava u  Da-

vle za  symbolickou cenu 5.000  Kč 
od Tomáše Feřtra. Tomáš Feřtr, bytem 
Sartoriova 60/12, 169  00 Praha 6 – 
Břevnov, jako vlastník nemovitosti č.e. 
141 v k.ú. Sázava u Davle, městysi Da-
vle ve  smyslu zákonného ustanovení 
§ 3056 Občanského zákoníku, v rámci 

předkupního práva nabízí k odprodeji 
nemovitost č.e. 141 za  symbolickou 
cenu 5.000 Kč. Schválení kupní smlou-
vy – odkoupení chaty č.ev. 141 v  k.ú. 
Sázava u  Davle za  symbolickou cenu 
5.000 Kč od Tomáše Feřtra.
Souhlas se stavbou autobusové za-

stávky PORTUS, směr Praha, umístě-
né částečně na  pozemcích ve  vlast-
nictví Středočeského kraje a  souhlasí 
s uzavřením darovací smlouvy na po-
zemky p.č. 835/13 část o  výměře cca 
5 m2 a 835/3 část o výměře cca 103 m2, 
na  kterých by  autobusová zastávka 
měla stát.
Smlouva o  úvěru ve  výši 3 mil. Kč 

od  Komerční banky, a.s., na  předfi-
nancování dotace na  projekt „Zkva-
litnění dopravní obslužnosti místní 
komunikace Na Vinicích v Davli“. Tento 
krátkodobý úvěr by  měl být splacen 
do 30. 10. 2015.
Dodatek č.  1  ke  smlouvě o  dílo 

s  firmou P-V Rekultivace, s.r.o, (IČ: 
257  15  607) na  akci „Zkvalitnění do-
pravní obslužnosti místní komunikace 
Na Vinicích v Davli“.
Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo s fir-

mou Trepart s.r.o. (IČ: 259  17  838) 
na  akci „Zkvalitnění autobusových 
zastávek v  Davli“. Cena za  dílo za  ví-
cepráce bude navýšena maximálně 
na částku 400.000 Kč bez DPH.
Smlouva o  dílo s  firmou PRADAST, 

spol. s  r.o. na  akci „Nástavba budo-
vy ZŠ Davle“ za  vysoutěženou cenu 
27.764.355,48 Kč s DPH. 
Smlouva o  poskytnutí finančního 

příspěvku na  nástavbu budovy ZŠ 

Davle se spádovými obcemi Měche-
nice, Hvozdnice, Petrov, Bojanovice 
a Bratřínov.

Zastupitelstvo neschválilo odkup 

chaty č.ev. 351 v  k.ú. Sázava u  Da-

vle za  nabídkovou cenu 260.000  Kč 
od  Ing. Boženy Mackovičové. Ing. Bo-
žena Mackovičová, bytem Zeyerova 
1839/10, 162  00 Praha 6 – Břevnov, 
jako vlastník nemovitosti č.e. 351 
v  k.ú. Sázava u  Davle, městysi Davle 
ve  smyslu zákonného ustanovení 
§ 3056 Občanského zákoníku, v rámci 
předkupního práva nabízí k odprodeji 
nemovitost č.e. 351 za 260.000 Kč. 

Na závěr poděkoval pan starosta Pro-
kůpek za účast na prezentaci při sou-

těži Vesnice roku 2015 (místní spolky, 
úřad, ZŠ, MŠ, Řeznictví a  uzenářství 
U Dolejších…) a popsal, jak prezentace 
probíhala. Dále přítomné informoval, 
že se dokončují autobusové zastávky, 
dokončení rekonstrukce ulice Na  Vi-
nicích bude v termínu do 11. 7. 2015. 
Dále že bylo posláno odvolání ve věci 
vodního lyžování se společností Boro, 
s.r.o., na  Ministerstvo dopravy, kde 
probíhá seznámení se s dokumentací.

Pan místostarosta Němec se zúčastnil 
vyhodnocení Vesnice roku 18. 6. 2015 
v  Kutné Hoře (Galerie Středočeské-
ho kraje) za  účasti hejtmana Miloše 
Petery. Davle získala Diplom za  řád-
né vedení obecní kroniky. P. Vančura, 
který kroniku vede, získal letos i  oce-
nění za  aktivní činnost od  dalších re-
gionálních kronikářů. Dále informoval 
o  soutěži „Křišťálová popelnice“, kde 
se Davle umístila mezi 14 nejlepšími 
obcemi v ČR v třídění odpadu. V třídě-
ní odpadu jsme v naší kategorii vyhráli 
ve Středočeském kraji.

V  diskusi se pak probíraly následující 
záležitosti:
• velmi silný zápach u  Kiliána (p.  Ry-

klová);
• pochvala za rekonstrukce autobuso-

vých zastávek (p. Hromádka);
• problém se zastavováním kloubo-

vých autobusů v  zastávce u  Kiliána 
(p. Rykl) – 5. 7. 2015 místní šetření;

• bočnice na  zastávce Na  Javorce 
(p.  Holeňa) – zastávky se dělaly dle 
projektu, bočnice nejsou u 2 zastávek;

• upozornění na  jízdu motorkářů 
po  schodech v  Kejsíři a  čouhají-
cí dráty ze zdi u  chodníku směrem 
od  Pivovaru k  odbočce na  most (pí 
Ebrová);

• problematické obcházení kolem 
rozbité závory na  polní cestě smě-
rem na Měchenice (pí Hromádková).

• p.  Chrastilová informovala o  po-
stupu mladých hasičů ze Sloupu 
na  Mistrovství ČR ve  hře Plamen, 
které se konalo 8.-10. 7. 2015 v Pra-
ze, kde mladí hasiči obsadili krásné 
osmé místo. Též pozvala všechny 
na  oslavy 80 let SDH Sloup, které 
se uskuteční v  sobotu 8.  8.  2015 
ve Sloupu na hřišti.
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Již pátým rokem se Davle zúčastnila 
velmi oblíbené celorepublikové soutě-
že Vesnice roku, ve  které se venkovské 
obce snaží o  zisk tohoto titulu. Jedna-
lo se už 21. ročník. Vyhlašovatelé této 
soutěže jsou Ministerstvo pro místní 
rozvoj, Ministerstvo zemědělství a Svaz 
měst a obcí. V  letošním roce se zúčast-
nilo ze všech 13 krajů 210 obcí z  celé 
ČR. Ze Středočeského kraje se zúčast-
nilo celkem 20 obcí. Hodnoticí komise 
do  Davle dorazila 19. května, 18. červ-
na bylo v  Galerii Středočeského kraje 
v  Kutné Hoře slavnostní vyhlášení. Ze 
zákulisních kuloárů jsme se dozvěděli, 
že náš městys bojoval o nejvyšší metu, 
ale nakonec se vítězem středočeského 
kola stal městys Vraný (okres Kladno). 
18. července došlo k  důstojné oslavě 
a předávání všech ocenění ve vítězném 
městysi Vraný. Předávání ocenění se 
zúčastnil hejtman Středočeského kraje 
Ing.  Miloš Petera. Davle byla nakonec 
oceněna „Diplomem za  vzorné vedení 
kroniky“. Proto bych chtěl poděkovat 
našemu kronikáři Ing.  Karlu Vančuro-
vi a  všem ostatním – dětem, místním 

spolkům, podnikatelům a lidem, kteří se 
na celé akci podíleli. 

Díky vám všem!!!

V měsíci červnu proběhlo ukončení pro-
jektu „ZKVALITNĚNÍ AUTOBUSOVÝCH ZA-
STÁVEK V DAVLI” CZ.1.15/1.2.00/80.01815, 
v  rámci něhož se opravilo 12 autobuso-
vých zastávek po celé obci a byla vybu-
dována jedna zcela nová autobusová 
zastávka. V  zastávce Davle, obec byl 
navíc umístěn elektronický informační 
panel zachycující dojezdy nejbližších au-
tobusů. Díky úspěšné realizaci projektu 
dojde ke  zvýšení komfortu a  také bez-

pečnosti v  rámci dané dopravy. Městys 
Davle ve  spolupráci s  Mgr.  Janákem zís-
kalo na daný projekt 80% dotaci ze struk-
turálních fondů Evropské unie, konkrét-
ně z  ERDF prostřednictvím ROP NUTS2 
Střední Čechy. Celková výše dotace se 
odhaduje na přibližně 2,8 mil. Kč.

V  úterý 30. května od  14 hodin došlo 
ke  slavnostnímu otevření a  přestřihá-
vání pásky za  účasti Ing.  Jiřího Kubiše 
za ROP Střední Čechy, zástupců spolku 
Vltavan Davle, mladých hasičů ze Slou-
pu, místních obyvatel a vedení obce. 
V  měsíci červenci proběhlo ukončení 
projektu „ZKVALITNĚNÍ DOPRAVNÍ OB-
SLUŽNOSTI MÍSTNÍ KOMUNIKACE NA VI-
NICÍCH V DAVLI CZ.1.15/1.1.00/85.01982, 
v rámci něhož se opravila místní komu-
nikace Na Vinicích. Městys Davle ve spo-
lupráci s Mgr. Janákem získalo na daný 
projekt 85% dotaci ze strukturálních 
fondů Evropské unie, konkrétně z ERDF 
prostřednictvím ROP NUTS2 Střední 
Čechy. Celková výše dotace se odha-
duje na přibližně 5,1 mil. Kč. Ve čtvrtek 
6. srpna proběhlo za účasti exhejtmana 
MVDr.  Josefa Řiháka, náměstka z  ROP 
Střední Čechy Ing. Tomáše Olivy, zástup-
ci spolku Vltavan Davle a  vedení obce 
slavnostní otevření nové komunikace.

Mgr. Jiří Prokůpek

Z městyse

Slovo starosty
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Z městyse

Městys Davle se úspěšně prezentoval 
na  16. ročníku konference ODPADY 
A OBCE, která se konala 10. a 11. červ-
na 2015 v  Hradci Králové v  rámci cyk-
lu Odpadové dny 2015. Davle se díky 
vzornému odpadovému hospodářství 
a vašemu odhodlání třídit dostala mezi 
14  fi nalistů soutěže o „Křišťálovou po-
pelnici“ z  6073 obcí celé České repub-
liky, které jsou zapojeny do  systému 
EKO-KOM (Krajskou soutěž „My třídíme 
nejlépe“ jsme ve své velikostní katego-
rii vyhráli.). Je to  náš společný úspěch, 
který Davli v rámci republiky zviditelnil.

V  soutěži se na  prvním místě umístilo 
město Dvůr Králové nad Labem, které 
si odneslo putovní Křišťálovou popelni-
ci se svým jménem. Zástupcům města 
byl předán šek na  150 tisíc korun. Dru-
hé místo získalo město Turnov, které 
obdrželo 100 tisíc korun, a  třetí příčku 
obsadila obec Čejkovice. Šek pro ně měl 
hodnotu 70 tisíc korun. Obě obce byly 
odměněny také menšími křišťálovými 
popelnicemi. Ostatní fi nalisté byli od-
měněni diplomem a maličkou popelnicí.

Pro vaši informaci, v  soutěži jsou obce 
hodnoceny podle dosažených výsledků 
v  oblasti nakládání s  komunálním od-
padem, komplexnosti hospodaření se 
všemi komunálními odpady a  také po-
dle informování občanů o  způsobech 
nakládání s jednotlivými druhy odpadů. 

Hodnocení obcí se provádí především 
na základě údajů poskytovaných obce-
mi systému EKO-KOM v rámci jejich pra-
videlného výkaznictví a do soutěže jsou 
automaticky zařazeny všechny obce, 
které jsou do  tohoto systému zapoje-
ny. Davle díky vašemu odhodlání třídit 
měla za loňský rok výtěžností necelých 
97 kg vytříděného odpadu/obyvatele/
rok, což představuje 149,8 tuny vytřídě-
ného odpadu. Úspora, kterou jsme tím 
dosáhli, činí 219 tun CO2 ekv. a 5262 123 
MJ energie.

Kromě sběru vytříděných odpadů je Da-
vle zapojena do systému recyklace elek-
trospotřebičů společnosti ASEKOL a.s. 
V  loňském roce jste vytřídili 93 televizí, 
22 monitorů a 210 kg drobných spotře-
bičů. Tím jsme uspořili 22,95 MWh elek-
třiny, 697,63 litru ropy, 109,94 m3 vody 
a  1,23 tuny primárních surovin. Navíc 
jsme snížili emise skleníkových plynů 
o 5,74 tuny CO2 ekv., a produkci nebez-
pečných odpadů o 20,83 tuny.
Když si uvědomíme, že recyklace běž-
ných 100 televizorů uspoří spotřebu 
elektrické energie pro domácnost až 
na 4 roky nebo ušetří přibližně 400 li-
trů ropy potřebných až k  sedmi ces-
tám do Chorvatska, jsou to impozant-
ní čísla.
Děkujeme, že třídíte.

Mgr. Jaromír Němec, místostarosta

Městys Davle se rozhodl pro rok 2016 
vydat nástěnný kalendář s  názvem 
Davle na  dobových fotografi ích Jo-
sefa Dvořáka. Jak již název napovídá, 
jde o  reprodukce dobových fotografi í 
všem jistě dobře známého místního 
rodáka a fotografa Josefa Dvořáka. Ko-
lekci snímků vybral, sestavil a  grafi cky 
upravil fotograf a  sběratel Vojtěch Pa-
velčík. Kalendář obsahově navazuje 
na jeho publikaci Krajem soutoku Vlta-

vy se Sázavou vydanou již před 6 lety. 
Záměrně jsou v kalendáři však použity 

snímky, které v knize nenaleznete. Ka-
lendář byl vydán v omezeném nákladu 
300 kusů a  od  září 2015 je možné ho 
zakoupit na  úřadě městyse Davle. Jak 
kalendář vypadá, je možné se také po-
dívat na internetové adrese www.foto-
-pavelcik.cz/kalendar-davle2016. Cena 
za kalendář je 180 Kč.
Věříme, že se obyvatelům Davle i zájem-
cům o historii Povltaví bude kalendář líbit.

Vedení městyse Davle a Vojtěch Pavelčík

Křišťálová popelnice

Nástěnný kalendář Davle na rok 2016
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Milí Davelští, 
prázdniny jsou časem odpočinku, ale 
také hledáním inspirace a  plánová-
ním nového školního roku. Hlavním 
úkolem letošního podzimu je pro nás 
úspěšně zrealizovat nástavbu školní 
budovy. Kapacitně jsou prostory naší 
školy již zcela naplněny a  tento krok 
je pro další bezpečný a příjemný škol-
ní pobyt vašich dětí nevyhnutelný. 
Kromě nástavby samotné se bude též 
rozšiřovat školní jídelna, budovat nové 
spojovací schodiště a šatna školní dru-
žiny. Je velkým úspěchem, že zřizova-
tel davelské školy, městys Davle, uspěl 
v žádosti o získání dotace.

Stavba byla zahájena v  půli července 
2015. Z  procesních důvodů na  straně 
poskytovatele dotace a dodržení veške-

rých legislativních postupů nebylo mož-
né stavbu zahájit dříve. Rozsah stavby je 
relativně velký a  provozní omezení se 
dotknou celé školy. Šedá budova ško-
ly bude mimo provoz a bude stavebně 
oddělena od staré školní budovy. V šedé 
části školy předpokládáme vyšší hluk, 
prašnost a  s  ohledem na  bezpečnost 
a klid při vyučování zde nebude možné 
pobývat. Opět po letech bude zprovoz-
něn původní vchod do školy od pomní-
ku. Staré dveře dostanou nový nátěr 
a do školy se bude opět procházet pod 
Janem Amosem. 

Výuka čtyř tříd prvního stupně bude 
probíhat v  náhradních prostorech 
ve  Hvozdnici. Díky ochotě hvozdnic-
kého zastupitelstva nám byly zapůjče-
ny k užívání prostory horního podlaží 
nad mateřskou školou ve Hvozdnici. 

Každý školní den bude pro žáky zajiš-
těn školní autobus. Odpolední pro-
voz, tedy oběd ve školní jídelně a po-
byt ve  školní družině, bude probíhat 
standardně v  přízemních učebnách 
davelské školy. 
Takto nastavený systém provozu školy 
v  náhradních prostorech by  měl nést 
minimální nároky na opatření ze strany 
rodičů. Předběžně odhadujeme, že v ná-
hradních prostorech budeme po dobu 

září a  října 2015. Držte nám palce, 
ať vše zvládneme, a  těšte se společně 
s námi na tolik potřebné nové prostory. 
Práci zdar a hodně energie i do vašeho 
konání přeji!

Jana Hrubá
ředitelka školy 

Naše škola uspěla s grantovou žádos-
tí a  získali jsme finanční prostředky 
ve  výši 503  884  Kč. Tyto prostřed-
ky vložíme do  dvou oblastí – pod-

poříme čtenářskou gramotnost 

žáků naší školy napříč všemi ročníky 
a  naše nejstarší žáky vyšleme na  ja-

zykově-vzdělávací pobyt do  Velké 

Británie. 

Díky společnému zájmu školy a  rodičů 
bude probíhat prakticky ve  všech tří-
dách naší školy výuka angličtiny s ro-

dilým mluvčím, a  to  v  rozsahu jedné 
vyučovací hodiny týdně. 
Budou spuštěny nové webové stránky 

školy, které budou zase trochu jiné než 
ty dosavadní. A doufáme, že žáci, rodiče 
i přátelé naší školy ocení jejich přehled-
nost, aktuálnost a budou si je rádi číst. 
Samozřejmě budou propojeny s  Face-
bookem naší školy a  zachována bude 
i oblíbená fotogalerie. 
Žáci i  rodiče budou moci opět vybírat 
z pestré nabídky školních kroužků – ja-

zykových, sportovních, kreativních, vědo-
mostních. Nadále se budeme snažit cenu 
kroužků nastavit tak, aby byly dostupné 
všem zájemcům. Nabídku kroužků najde-
te na začátku září jak na webových strán-
kách, tak na školních nástěnkách. 
I v novém školním roce budeme schop-
ni díky našemu nadačnímu partnerovi 
zajistit bezplatné obědy pro žáky naší 
školy, jejichž rodiny se dostaly do  fi -
nančních potíží a  nemohou si dovolit 
svým dětem obědy hradit.

Slovo ředitelky

Novinky pro školní rok 2015/2016

Školní okénko

Stravování pro veřejnost a fi rmy
Školní jídelna Davle nabízí možnost odběru obědů pro veřejnost a fi rmy za bezkonkurenční cenu:

hlavní jídlo + polévka 55 Kč
Výdej obědů každý pracovní den od 10.30 do 11.30 hodin do jídlonosičů nebo termoboxů.

Pro více informací volejte 257 770 004
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Na  začátek června byl pro děti  naplá-
novaný celoškolní výlet do zážitkového 
parku Zeměráj nedaleko Orlíku nad Vl-
tavou. Děti viděly středověkou vesnici 
a dozvěděly se, jak se dříve žilo, bydlelo, 
co lidé pěstovali a  jedli, jak mleli obilí, 
zkrátka jak hospodařili.
Dětem se velice líbila i stezka NABOSO. 
Boty jsme nechali na louce a šli jsme trá-
vou, blátivou cestou, klacíkovou cestou, 
po jehličí, pískem, potokem, přes koře-
ny, po  kládách, po  kamenech, šplhali 
po  lanech k  pavoukovi, po  žebříkách 
jako veverky. Po  zaslouženém obědě – 
bramboračka a  řízek s  chlebem – jsme 
zkoušeli své dovednosti v  herně plné 
labyrintů a hlavolamů.
Červen je v  mateřské škole měsícem 
loučení. Rozloučili jsme se s kurzem pla-
vání, na který do Příbrami jezdilo 50 na-
šich dětí celých 10 týdnů. Všichni  udě-
lali závěrečné „zkoušky“ a paní plavčice 
jim do  MOKRÉHO VYSVĚDČENÍ zapsaly 
všechny splněné dovednosti.
Loučíme se s  našimi nejstaršími dětmi, 
které jsou připravené na  vstup do  zá-
kladní školy. Na  jejich počest vyrobily 
paní učitelky ze třídy Berušek krásné 
tablo. Můžete ho vidět za výlohou v ob-
chodě potravin u Květy.
Loučili jsme se s předškoláky na zahrad-
ní slavnosti, která patří k  tradicím naší 
mateřské školy. Tentokrát v duchu hes-
la „holduj tanci, pohybu“. Vystoupení 
si připravily všechny děti a  ještě jedno, 
speciální, jen naši budoucí prvňáčci. Ne-
chyběl dort, kniha jako dárek na památ-

ku a šerpa. Sešlo se mnoho rodičů a přá-
tel naší školky, děkujeme maminkám 
za připravené pohoštění a všem za krás-
nou atmosféru po celé odpoledne.
A  loučili jsme se ještě jednou, trochu 
netradičně. Nejstarší děti ze třídy Brouč-
ků a Včelek čekalo stanování ve školce. 
Kdo chtěl, mohl si zkusit, jaké to je spát 
ve školce s kamarády a paními učitelka-
mi, ale bez maminky a  tatínka. A  ještě 
k tomu zahrát si večerní „bojovku“.
Na večerní táborák a opékání špekáč-
ků přišly děti i se svými rodiči a souro-
zenci. Pěkně jsme si popovídali a dob-
ře najedli. Ale pak se začalo stmívat, 
rodiče postupně odcházeli a  zůstaly 
jen děti a  paní učitelky a  ještě dva 
kluci, Vojta a  Tonda. Ti už do  školky 

dávno nechodí, 
ale stále se k  nám 
rádi vracejí. Všichni 
vybaveni spacáky 
a  baterkami. Prv-
ní bojovka, které 
předcházelo vy-
pravování straši-
delných příběhů, 
byla obejít s bater-
kou celou zahra-
du. Druhá bojovka 
projít s  baterkou 
budovu školky až 
na  půdu pro slad-
kou odměnu a pře-

konat strach, když někde něco zapras-
ká nebo zašustí. Někdo šel sám, někdo 
s  kamarádem, ale odměnu si přinesl 
každý. Pak už jen vyčistit zuby a  za-
lézt do spacáku. Občas blikne baterka, 
někdo se zasměje, ale za chvíli všichni 
oddechovali.
Ráno bylo slunečné, snídaně venku 
na  zahradě. Paní kuchařka uvařila ka-
kao, a k tomu koláče od maminek, pros-
tě nádhera! Škoda že školka končí!
Možná si pozorný a  pravidelný čtenář 
našich příspěvků ze života školky vši-
ml, kolika akcí kulturních i sportovních 
se děti pod naším vedením zúčastňu-
jí, kolik projektů jsme pro děti během 
školního roku připravili, kolik vystou-
pení děti předvedly na  veřejnosti 
a ve školce pro rodiče. S šikovnými dět-
mi je radost pracovat.

Kolektiv učitelek Mateřské školy Davle

Loučení s předškoláky

Okénko do školky
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Vážení přátelé davelského juda, dovolte 
mi, abych vás seznámil s výsledky oddí-
lů A a B za pololetí letošního roku 2015.
Tato informace navazuje na  celkové 
vyhodnocení oddílu za  jeho 10leté pů-
sobení v  Davli, které bylo podrobně 
popsáno v  davelském SOUTOKU číslo 
358/2/2015, které vydává městys Davle. 
Zároveň touto cestou děkuji redakci ča-
sopisu Soutok za obsáhlou a objektivní 
prezentaci oddílu Judo Davle-Štěchovi-
ce ve výše zmíněném čísle.
Takže pro ty, co si dělají statistiku a da-
velskému judu fandí:
Oddíl má k dnešnímu dni celkem 84 čle-
nů z  toho registrovaných členů u  ČSJu 
78, 6 členů oddílů nebylo zaregistro-
váno z  důvodů různých administrativ-
ních nedostatků. Oddíl má 2 trenéry 
a zkušební komisaře II. výkonnostní tří-
dy s mistrovským stupněm 3. a 2. DAN. 
Také má 3 cvičitele vychované z řad ro-
dičů s technickým stupněm 2, 3 a 4 kyu, 
dva rodiče aktivně vypomáhají s  tech-
nickým stupněm 4 a 5 kyu. U posledních 
jmenovaných je reálný předpoklad, že 
zkoušku cvičitele Juda složí do  konce 
letošního roku. Oddíl má také dva hos-
tující trenéry III. třídy a zároveň rozhodčí 
1. a  2. třídy s  mistrovským stupněm 2. 
a 1. DAN.
Oddíl se zúčastnil za  první pololetí le-
tošního roku celkem 13 závodů od kraj-
ských až po republikové.
Neratovice 4x, Benešov 2x, Kolín, Blatná, 
Hradec Králové, Ml. Boleslav

Mistrovství Sčk, Kolín, Benešov
Český pohár: Ostrava, Jablonec n Nisou, 
Chomutov
Na kterých získali závodníci oddílu cel-
kem: 21 prvních míst
28 druhých míst
34 třetích míst
Na mistrovství Sčk v Kolíně a v Benešo-
vě získali závodníci oddílu celkem 8 ti-
tulů mistrů-přeborníků pro letošní rok, 
4 druhá místa a 5 třetích míst.
V  úspěšnosti v  rámci Středočeského 
kraje jsme se umístili z 18 bodovaných 
oddílů na 9. místě.
Na  Českém poháru v  judo v  Ostravě 
a  Chomutově získali závodníci body 
do  ranking listu ČSJu a  v  Jablonci nad 
Nisou získala Míša Novotná 1. místo 
a Martin Dufek 2. místo. V Chomutově se 
Míša Novotná posunula do vyšší váhové 
kategorie a i přes nastupující nemoc ob-
sadila bodované 7. místo z 18 zúčastně-
ných republikových závodnic a  společ-
ně s  Martinem Dufkem si se získanými 
body za  první místa z  krajského mist-
rovství Sčk zajistili již nyní letošní účast 
na  mistrovství ČR v  kategorii ml. žáků 
a žákyň, navíc v rámci ranking listu ČSJu 
oba obsazují přední místa.
V  kategorii starších žáků se stal trochu 
zázrak, když za  bodované místo v  Os-
travě přibylo ještě 5 bodů za  celkové 
umístění ve váze Járovi Padevětovi, kte-
rý je v  současné době na  ranking listu 
ČSjů na 7. místě a tak i on má zajištěnou 
účast na  MČR v  letošním roce. Navíc 

starší žákyně Doubravka Bílá si po  ne-
přesvědčivých výkonech u  hl. trenéra 
vybrečela účast na  ČP v  Chomutově, 
když slíbila, že to s judem myslí opravdu 
vážně a že nebude oddílu dělat ostudu 
a  bude se i  ona prát naplno. Doubrav-
ka svůj slib dodržela a  ve  své váhové 
kategorii se umístila na  4. bodovaném 
místě a tak i ona bude mít po započítání 
výsledku do ranking listu ČSJu dostatek 
bodů na účast na MČR 2015.
Oddílu se navíc podařilo stabilizovat 
po  loňských personálních problémech 
členskou závodní základnu, ale i  pře-
konat loňské krajské výsledky a  zajis-
tit za  první pololetí účast 4 závodníků 
oddílu na MČR pro letošní rok. Navíc se 
vedení oddílu bude snažit ještě účast 
na MČR rozšířit o další talentované od-
dílové závodníky, kteří z technických či 
zdravotních důvodů se kvalifi kačních 
závodů na ČP nemohli zúčastnit a o zís-
kání bodů se pokusí na  závodech ČP 
v Brně nebo v Teplicích po prázdninách.
Vážení a  milí přátelé davelského juda, 
oddíl i nadále úspěšně pokračuje po na-
stavené krajské i republikové judo cestě 
a  nadále také žije myšlenka o  starém 
tatami, na kterém oddíl před 11 lety za-
čínal a na kterém byl natočený úspěšný 
fi lm Jáchyme, hoď ho do stroje s  judis-
tou Františkem Koudelkou, část dílu to-
hoto tatami je vystavená na zdi ve vesti-
bulu naší staré davelské tělocvičny.

Ing. Miloslav Málek 
hl. trenér a předseda oddílu

Sport

Výsledky oddílu juda za první pololetí letošního roku

ZAHRADNICKÉ PRÁCE
údržba zeleně

• kácení a prořezy rizikových stromu • likvidace pařezů frézováním, štěpkování větví 
• zakládání trávníku a pokládka travních koberců • sekání a provzdušňování travnatých ploch 

• stříhání živých plotů • úprava dlouhodobě neudržovaných pozemků 
• návrhy, realizace a celoroční údržba zahrad

w w w . z a h r a d y - z e l e n . c z
Eduard Pacák mobil: 605 789 346

inzerce
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dokončení ze strany 1
Kromě mladých hasičů v krajském kole 
bojovali i  dorostenci dorostenky. Děv-
čatům se nevedlo dle jejich představ 
a po jedné chybě v testech, 4. celkovém 
místě v štafetě běhu na 100 metrů pře-
kážek a  3. místě v  požárním útoku ob-
sadily celkové 5. místo ve Středočeském 
kraji. V  dorostencích so utěžili za  SDH 
Sloup pouze jednotlivci Jakub Kurz 
a  Jiří Johánek. Po  výrazném úspěchu 
v  běhu na  100 metrů překážek, kde se 
Kuba umístil s časem 21,78 s na 2. mís-
tě v kategorii ml. a Jirka s časem 20,76 
na  3.  místě v  kategorii st., pokračovali 
před dvojboj (Kuba 18,95 s 3. místo a Jir-
ka 17,52 s 4. místo) až k závěrečným tes-
tům. Zde se Kuba nevyvaroval chybičky 
a ta ho stála postup na MČR. Celkově se 
Kuba ve své kategorii umístil na celko-
vém 3. místě a Jirka na celkovém 2. mís-
tě ve Středočeském kraji.
Dny rychle plynuly, dětem skončila ško-
la a  Sloupečtí se plni očekávání a  ner-
vozity chystali na  dlouho očekávaný 
vrchol sportovní sezony. Ač jsem byla 
přítomna jednoho dne soutěží, nechám 
povolanějšího, aby popsal svými slovy 
celé mistrovství. 
Po dlouhých devíti letech měl náš sbor 
zastoupení skoro na domácí půdě v Pra-
ze v  Edenu na  MČR hry Plamen. Být 
mezi 15 nejlepšími v republice byla pro 
nás velká odměna. Závody jsme si při-
jeli hlavně užít, ostatní soupeře potrá-

pit a  nabrat zkušenosti. V  týmu oproti 
krajskému kolu nebyli Matěj Hromádka 
a  Markéta Vltavská, které nahradili ka-
marádi z  Klučova Jirka Sládek a  Kuba 
Kaše. Náš sbor má v  kategorii starších 
letošní rok nejsilnější tým za doby trvání 
kolektivu MH, který překonává sloupec-
ké rekordy v  jednotlivých disciplínách, 
tudíž v  koutku duše jsme v  postup 
na MČR doufali. Dále nesmíme zapome-
nout na  fanoušky, kteří nás svým vytr-
valým povzbuzováním hnali dopředu 
za jakékoli situace při závodu. DÍKY!!!

Den první 

Odjíždíme ze Sloupu tranzitem v 11 ho-
din přímo na stadion, kde nás čeká pre-
zence. Dostáváme startovní číslo 15, 
tudíž na všechny disciplíny budeme na-
stupovat jako poslední. Poté v 13.30 ho-
din probíhá slib závodníků a rozhodčích 
a přejezd do Kunratic na závod požární 
všestrannosti. My si krátíme čas procház-
kou po  Vršovicích a  návštěvou Tesca. 
Na start ZPV jdeme až kolem 17. hodi-
ny. První hlídka (jisticí) přibíhá v prů-
měrném času závodu 21 min. a 38 s, ale 
jen s 3 nesestřelenými špalíčky, ostatní 
stanoviště bez chyb. 2. hlídka (běžecky 

nadupanější) přibíhá časem 20 min., 
ale bohužel nechává 5 nesestřelených 
špalíčků na střelbě a bere 3 trestné mi-
nuty za lajdácké překonání lana. Po na-
brání sil odjíždíme na  večeři do  školní 
jídelny ve Vršovicích. Poté Michal Zrno 

zůstává na  poradě vedoucích a  ostatní 
odjíždějí domů. Cestou se dozvídáme 
vynikající zprávu, že jisticí hlídka kon-

čí na  vynikajícím 3. místě s  pouhou 
0,07 s ztrátou na 1. místo. Hned to všem 
zvedlo náladu a náš sbor si připisuje his-
toricky 1. medaili na MČR. 

Den druhý

Tým se schází v dobré náladě v 7 hodin 
u  hasičárny a  odjíždí rovnou na  snídani 
opět do školní jídelny ve Vršovicích. Poté 
následují tréninky požárního útoku (pou-
ze přívodní vedení) a celého útoku CTIF, 
každé družstvo má 15 min. Stroj na po-
žárním útoku známe z krajského kola, tu-
díž jen ladíme poslední detaily. Při útoku 
CTIF jsou k dispozici jednotné džberové 
stříkačky, ale vzhledem k  větru se nám 
(i  ostatním družstvům) nedaří v  poža-
dovaném čase dobré nástřiky. Uvidíme, 
jak vše dopadne při ostrém odpoledním 
závodu. Poté následuje oběd, slavnostní 
nástup a  oblíbené pochodování všech 
družstev + rozhodčích na  stadionu. 
Po 14. hodině začíná štafeta CTIF. Prvním 
pokusem zabíháme rekordní čas sboru 
72,28 s, ale jelikož se nám druhý pokus 
nevyvedl (spadl hasicí přístroj), tento 
čas nám stačí v nabité konkurenci na vy-
nikající 6. místo. Následuje útok CTIF. 
Na  poradě vedoucích se odhlasuje, že 
se nebudou dělat větrné zábrany při ná-
střiku, tudíž každý má svůj pokus závislý 
na  aktuálním větru. První pokus máme 
čas 51,51 s, což je po prvních pokusech 
1. místo. Na  druhý pokus jdeme jako 
poslední a víme, že na medaile musíme 
zaběhnout čas pod 51,16 s. Časomíra se 
zastavuje na 50,93 s, což by bylo 2. mís-
to, ale bohužel pokus není bez trestných. 
Nakonec nám čas prvního pokusu zajistil 
i tak krásné bramborové 4. místo. Odjíž-
díme po  večeři k  regeneraci do  svých 

Sloupečtí bojovali na Mistrovství ČR hry Plamen
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6. června jsme byli požádáni o  pomoc 
při likvidaci nebezpečného stavu – vy-
vráceného smrku nakloněného nad cha-
tu. Po provedeném průzkumu byl strom 
za silného horka postupně rozřezán tak, 
aby nezpůsobil žádné nebezpečí.
11. 6. vyjela JSDH Davle – družstvo 
Sloup na  pomoc k  dopravní nehodě. 
Jednalo se o dodávku spadlou do příko-
pu. Ve  spolupráci s  HZ Jílové bylo pro-
vedeno protipožární opatření, zajištěn 
únik provozních kapalin a následně byl 
automobil vyproštěn.

Druhou červencovou neděli vyjela JSDH 
Davle k požáru pole nad Měchenicemi. 
Jako první přijelo družstvo ze Sloupu, 

které po průzkumu ihned začalo s likvi-
dací požáru. Dále zasahovali HZS Řev-
nice, JSDH Štěchovice, JSDH Hradištko, 
JSDH Slapy, JSDH Masečín. Požár byl 
lokalizován hodinu po  příjezdu první 
jednotky. Úplná likvidace byla hlášena 
necelé tři hodiny od vyhlášení poplachu.
Na  podzim – 26. 9. čeká některé členy 
praktické školení JSDH odborností ve-
litel a strojník. Po absolvování této čás-
ti bude obnovena platnost osvědčení 
na dalších 5 let.

Alexander Sedláček, velitel JSDH Davle

Jednotka sboru dobrovolných hasičů městyse Davle

domovů s krásným pocitem průběžného 
2.  místa po  3 disciplínách, ale s  ohrom-
ným závazkem vše udržet 3. den. 

Den třetí

V  týmu je cítit napětí, odhodlání, ner-
vozita, ale hlavně dobrá týmová nálada. 
Odjezd od hasičárny je v 6,15 hodin, ná-
sleduje opět snídaně a v 8 hodin se již 
rozebíhá první disciplína štafeta 4x60 m. 
První štafetě se pokus nevyvedl, neboť 
Kuba Kaše padá za  kladinou. Naštěs-
tí to  není nic vážného a  bereme čas 
48,00 s. Druhá štafeta běží dle očekává-
ní výborně, ale každá malá chybička je 
na MČR znát. V cíli je čas 41,57 s a 6. mís-
to. Následuje štafeta dvojic. Víme, že čas 
kolem 50 s nám bude stačit do 6. místa 
a průběžně se nám neztratí bedna. Bo-
hužel závodníci neunesli tíhu zodpo-
vědnosti a  velké napětí. Každá štafeta 
se nevyvarovala zbytečných chyb a ča-
sem 63,22 s  (10 trestných s) se řadíme 
v  této disciplíně na poslední 15. místo. 
Tým to  hodně zasáhlo, slzy, zklamání 
a  naděje na  bednu se rozplynula. Ná-
sledovala poslední disciplína požární 
útok. Tým nic nevzdal a rozhodl se bojo-

vat do posledního okamžiku. I fanoušci 
v pravý čas všechny podrželi. Při prvním 
pokusu si Kačka bohužel omylem za-
vřela kohout na mašině, což zapříčinilo 
pomalejší vodu a  čas 38,93 s. Při dru-
hém pokusu Adéla neměla připojený 
jeden proud u  rozdělovače, naštěstí se 
nikdo nezranil a  po  vzájemné spolu-
práci týmu jsme útok dokončili časem 
36,14 s a brali 13. místo.
Tento den  při nás štěstí nestálo, ale 

odstupem času bereme celkové 

8.  místo z  15 nejlepších týmů v  Čes-

ké republice jako vynikající úspěch. 

Na MČR jsme potřetí, ale zatím se jedná 
o nejlepší umístění.
Po  obědě následoval běh na  60 m pře-
kážek jednotlivců, který se již nepočítal 
do  celkového hodnocení. Tuto disciplí-
nu jsme vůbec netrénovali a  závodníci 
do ní šli dobrovolně. Všichni letos běželi 
v kategorii dorostu 100 m překážek, kde 
se běhá na hadice ROT, ale zde se běha-
lo na spojky DIN. Bylo znát, že pro ně je 
tato trať již krátká. V  kategorii chlapců 
se při tréninku zranil Jirka Sládek, ale 
při druhých pokusech si nenechal svůj 
pokus ujít. Byl z  kluků nejrychlejší, čas 
15,… ale bohužel jsme až na výsledko-
vé listině zjistili, že byl pokus neplatný. 
Kuba Kaše čas 16,22 s – 33. místo, Jakub 
Kurz čas 16,17 s – 32. místo z 53 závodní-
ků. V kategorii dívek největší úspěch za-
znamenala Lenka Kaňková, která pře-

psala tabulky sboru a  vytouženým 

časem 13,77 s skončila na vynikajícím 

7.  místě z  50. Katka Dufková zaběhla 

čas 15,90 s – 36. místo a Dominika Holu-
bová bohužel své pokusy nedokončila.

Závodníci: 

Adéla Potužníková, Zuzka Vandasová, 
Naty Artimovičová, Jakub Kaše, Jirka 
Sládek, Lenka Kaňková, Kačka Dufko-
vá, Domča Holubová, Jakub Kurz, Kryš-
tof Titěra
Tento obrovský úspěch našich mladých 
hasičů je velkou odměnou všem vedou-
cím v čele s Michalem Zrnem a Pavlínou 
Nejedlou, kteří se dětem věnují na úkor 
svého osobního volna. Jménem sboru si 
jim dovolím za nás za všechny velmi po-
děkovat za  jejich skvělou práci! Pavčo, 
Baďo, velké díky!
Dovolte mi vás pozvat na   neděli 
13. září, kdy na dětském hřišti ve Slou-
pu proběhne od  11 hodin jedenáctý 
ročník memoriálu Jaroslava Zajíčka 
v  požárním útoku pro mladé hasiče. 
Všem našim příznivcům děkujeme. Bliž-
ší informace o našich aktivitách najdete 
na www.sdhsloup.cz. 

Zapsali Sváťa Chrastilová, kronikářka 
sboru, a Michal Zrno, vedoucí kolektivu 

mladých hasičů
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V  sobotu 8. srpna se na  sloupeckém 
hřišti konaly oslavy 80 let trvání Sboru 
dobrovolných hasičů ve  Sloupu. Něko-
lik dní trvající vedra neustala ani tento 
den, a tak jsme poupravili program tak, 
aby akce proběhla bez větších problé-
mů. Vše začalo kolem půl druhé vítáním 

hostů. O hodinu později vyšel za dopro-
vodu kapely slavnostní průvod z  hřiš-
tě k  hasičské zbrojnici, kde kronikářka 
sboru Svatava Chrastilová pronesla 
krátký proslov upomínající na  důležité 
historické mezníky v  dějinách sboru. 
Poté se průvod odebral zpět na  hřiště, 

kde následně proběhlo slavnostní pře-
dání ocenění členům hasičského sboru, 
spřátelených sborů, OSH Praha-západ 
a městysi Davle. Všem bylo poděkováno 
za dlouholetou práci pro sbor, jeho pod-
poru a  další činnost. Okresní sdružení 
hasičů Prahy-západ zastoupené staros-
tou Vratislavem Horákem udělilo Sboru 
dobrovolných hasičů ve Sloupu medaili 
za příkladnou práci. Odpolední program 
zpestřily ukázky činnosti integrovaného 
záchranného systému v  podání HZS 
a SDH Jílové u Prahy, HZS Řevnice a SDH 
Hradišťko. K vidění byla záchrana osoby 
na laně, vyprošťování osob z automobi-
lu při nehodě a  rozhicované publikum 
bylo za odměnu svlaženo vodou z vyso-
kozdvižné plošiny. Přítomní měli mož-
nost vylézt na  dlouhý hasičský žebřík 
nebo navštívit výstavu o historii a sou-
časnosti sboru. Děti si mohly vyzkoušet 
všechny překážky mladých hasičů a na-
konec se vykoupat v hasičské kádi. Celé 
odpoledne hrála k tanci a poslechu vý-
borná kapela Vysočinka, kterou kolem 
půl desáté večer vystřídal DJ Hoppa se 
svou diskotékou. Celé oslavy proběhly 
na  jedničku a  já si dovoluji poděkovat 
všem zúčastněným za pomoc při jejich 
realizaci a  za  návštěvu. Dovolujeme si 
vás pozvat na XI. ročník memoriálu Ja-
roslava Zajíčka v požárním útoku, který 
proběhne na sloupeckém hřišti v neděli 
13. září. Bližší informace o činnosti sbo-
ru najdete na www. sdhsloup.cz.  

Sváťa Chrastilová, kronikářka sboru

Občanské sdružení Daveláček organizo-
valo pro naše rodiny i širokou veřejnost 
na  období letních prázdnin další z  ce-
lodenních výletů do  Zoo Dvůr Králové 
nad Labem. 
Vše bylo domluveno a  připraveno, 
ale týden před naším odjezdem jsme 
po  velkém zvážení náš výlet odložili 
z důvodu tropických veder a s ohledem 
na zdraví dětí a všech zúčastněných.

Výlet se uskuteční v  náhradním ter-
mínu v  době podzimních prázdnin 
na konci měsíce října. Vypravíme z Da-
vle autobus, který nás odveze do  Dvo-
ra Králové a  zpět, a  budeme velmi 
rádi, když se k nám přidáte a pojedete 
s námi. Podrobnější informace k pláno-
vanému celodennímu výletu sledujte 
na www.davelacek.cz.
Další z  výletů, který v  tomto roce ještě 
uskutečníme a který pořádáme pro děti 
z našich rodin, s nimiž spolupracujeme, 
je návštěva Duhového parku Třebovle, 
kde byl vybudován zážitkový areál pro 
děti. Využili jsme nabídky zvýhodněné-

ho vstupného a věříme, že dětem zpří-
jemníme jednu ze sobot v měsíci září.

Sbírka oblečení a  obuvi podzim – 

zima 2015.

Připravujeme pravidelnou podzimní sbír-
ku oblečení a obuvi všech velikostí. Sbírka 
proběhne v  měsíci říjnu a  shromážděné 
oblečení bude nabídnuto nejdříve po-
třebným rodinám a  nevyužité oblečení 
bude následně předáno charitativní or-
ganizaci DIAKONIE Broumov, která s námi 
spolupracuje a naši pomoc vždy vítá.

Více informací bude na  našich webo-
vých stránkách www.davelacek.cz 
Našim příznivcům přejeme po krásném 
a horkém létě příjemné a pohodové dny 
babího léta.

Daveláček o.s.

Oslavy 80 let od založení SDH Sloup

Prázdninová akce
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Přestože vltavané Davle obdrželi ne-
přímo pozvánku k  zahájení výstavy 
Umění paroplavby po  řece Vltavě 

1865–2015 od  pražských vltavanů 
naše účast 16. června 2015 v  Ná-
rodním technickém muzeu v  Praze 
(dále jen NTM) byla více než dobrá. 
27  účastníků v  krojích, všechny vý-
stava zaujala. Byla chronologicky 
uspořádaná a  doplněná dokumenty 
od  prvopočátku zahájení osobní lod-
ní dopravy po Vltavě do dnešní doby. 
Před vlastním otevřením vernisáže 
proběhlo přímo v hale NTM slavnost-
ní uvítání všech hostů generálním ře-
ditelem NTM  Mgr. Karlem Ksandrem. 
Jmenovitě přivítal Mons. Dominika 
Duku, ambasadorku Brazílie, ředitele 
NTM z  Brna Ing.  Vlastimila Vykyda-

la, ředitele Železničního muzea NTM 
v  Praze Mgr.  M. Novotného, ředitele 
Muzea architektury a stavitelství NTM 
a  další hosty, kteří se přímo podíleli 
na  ideovém pojetí a  realizaci výstavy.  
Generální ředitel NTM  ve svém proje-
vu mimo historii paroplavby na Vltavě 

a  poděkování všem, kteří se na  vý-
stavě podíleli, se ve  svém vystoupení 
zmínil, že 11 obrazů od známých malí-
řů, jako byli Jakub Schikaneder, Bohu-
mil Kubišta, Josef Šíma a dalších mají 
každý z  nich vztah k  některému jme-
novitému parníku nebo plavidlu.
V  závěru pak vyjádřil uspokojení nad 
tím, že kolesové parníky Vyšehrad a Vl-
tava byly prohlášeny za národní kulturní 
památku.
Na  výstavě, kterou připravily Pražská 
paroplavební společnost ve spoluprá-
ci s  Národním technickým muzeem 
v Praze, byly k vidění modely parníků, 
ale také řada dokumentů, filmových 
záběrů nebo galerie obrazů s  téma-
tem paroplavby na  Vltavě. Zajímavé 
byly dokumenty vyúčtování platů pra-
covníků paroplavby, jízdní řády a dal-
ší vzorně ručně psané dokumenty, 
ve kterých bylo možné dohledat i pů-
sobení předku rodin Kutilů a Dolejších 
ve funkcích kapitánů parníků. Věříme, 
že tato tradice se prostřednictvím vlta-
vanů Davle zachová i nadále.
Výstavu stojí za to navštívit.
Jinak výstava samotná je ke  zhlédnutí 
od 17. června do 28. září letošního roku. 

Text MVDr. E. Slanec
Foto Ing. J. Bílek

Vltavané na oslavách 150 let trvání Pražské paroplavební společnosti a.s.
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Co se děje kolem nás


Kontejner na  plasty i  s  plasty hodili 
do řeky nějací vandalové z 24. na 25. čer-
vence ze strany Sázavy u starého mostu. 

Kontejner pak připlaval na levý břeh Vl-
tavy pod hřiště TJ Slavoj Davle, kde ho 
pracovníci městyse vytáhli.


Závora na polní cestě mezi Davlí a Mě-
chenicemi byla už delší dobu nalomená, 
velmi špatně se obcházela s kočárkem, 
zrovna tak objet jí na kole bylo kompli-

kované (jediné místo, kde se dala závora 
obejít, mělo špatný sklon). Při rozsáhlém 
požáru pole právě u této cesty byla závo-
ra zlomena úplně. Zřejmě i to pomohlo, 
aby byla vybudovaná závora nová. Zá-
vora je umístěna výš, takže už nelze ob-
jet autem. Hlavně se dá bez problému 
objet na  kole nebo právě s  kočárkem. 
Rodiče se tak už nemusí bát, že tam své 
dítě vyklopí. Ti, co navštěvují polní cestu 
pravidelně, jsou velmi spokojeni. Moc 
děkujeme městysi Davle za předělání.

Názory čtenářů

Od  1. července 2015 se mění cena roč-
ní jízdenky a od 30. srpna 2015 dochází 
ke změnám v  jízdním řádu autobusové 
linky Pražské integrované dopravy (PID) 
číslo 390.
Od 1. července se zavádí na období nejvý-
še dvou let cena roční jízdenky na území 
hlavního města Prahy ve výši 3650 Kč.
Další novinkou je, že cestující je opráv-

něn přepravit na území P a 0 (v Praze) 

psa bez dalšího poplatku, má-li před-
platní jízdné, jízdenku pro jednotlivou 
jízdu nebo doloží nárok na bezplatnou 
přepravu: pes musí mít košík a  musí 
být držen na  krátkém vodítku. Neplatí 
ve vlacích zapojených do PID.
Nově je také zavedena bezplatná 

přeprava osoby doprovázející dítě 

do  3  let, které má průkazku PID nebo 
občanský průkaz nebo cestovní pas. 
Průkazka PID pro dítě do 3 let se vydává 
na 1 rok, je s fotkou a je vázána na dítě, 
takže dítě může doprovázet jedna oso-
ba, která nemusí být vždy táž. Neplatí 
ve vlacích zapojených do PID.

Ve vnějších pásmech se nově přepra-

vuje pes bez doplatku, pouze však 
v případech, kdy má cestující předplatní 
jízdenku. Neplatí ve vlacích zapojených 
do PID. V ostatních případech a ve vla-
cích se za psa platí jako dosud.
V červenci proběhlo na základě poža-
davku dopravce místní šetření na  au-
tobusové otočce Jíloviště, přívoz, kde 
bylo zjištěno, že otáčení autobusů není 
z hlediska bezpečnosti a plynulosti do-
pravy již nadále možné. Po  přezkou-
mání různých nových variant otáčení 
autobusů bylo zjištěno, že jedinou 
možností pro otáčení autobusů je pro-
stor čerpací stanice na území městyse 
Davle. Pro zachování stávajícího po-
čtu kilometrů, které hradí nejen obce 
Středočeského kraje, ale taktéž přímo 
Krajský úřad Středočeského kraje a hl. 
m. Praha, dojde k celkové reorganizaci 
„krátkých“ spojů, které slouží zejména 
pro zajištění dopravní obslužnosti MČ 
Praha-Zbraslav. Na  lince PID 390 tak 

dojde k úplnému zrušení všech spo-

jů, které dnes jezdí v  trase Praha, 

Smíchovské nádraží – Jíloviště, pří-

voz, resp. v  opačném směru v  trase 
Jíloviště, Výzkumný ústav – Praha, 

Smíchovské nádraží a  zavedou se 

nové spoje vedené v  trase Praha, 

Smíchovské nádraží – Davle, obec 

a  zpět. Všechny spoje, které budou 
nově vedené až do  zastávky Davle, 
obec a zpět do Prahy, budou plně hra-
zeny hl. m. Prahou. Nově tedy přibude 
5 spojů v pracovní den ze Smíchovské-
ho nádraží do Davle, 6 spojů v sobotu 
a  neděli (popř. státní svátek). V  opač-
ném směru potom přibude 6 spojů 
v pracovní den, 5 v sobotu a 4 v neděli 
(a st. svátek).
Zároveň na území městyse Davle dochá-
zí ke zřízení nové zastávky Davle, Por-

tus. Tato změna se týká všech linek PID.
Bližší informace včetně jízdních řádů 
naleznete na  internetových stránkách 
www.ropid.cz.

Změny v Pražské integrované dopravě
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V pátek 29. května 2015 proběhlo za las-
kavé pomoci městyse Davle a zejména 
kronikáře Karla Vančury setkání kro-
nikářů a  regionálních historiků okresu 
Praha-západ. Setkání kronikářů se pořá-
dala již v osmdesátých a devadesátých 
letech minulého století, a tak se je Stát-
ní okresní archiv Praha-západ rozhodl 
po  několikaleté přestávce obnovit. Le-
tos se tedy konal již čtvrtý ročník (Do-
břichovice, Jílové, Roztoky), který jsme 
netradičně zahájili prohlídkou archeolo-
gických památek benediktinského kláš-
tera na Ostrově u Davle. Po zříceninách 
kláštera nás zasvěceně provázel Jan 
Tomášek z  Univerzity Karlovy, přičemž 

na ostrov a z něj nás převážel převozník 
pan Robert Dezort. Než nás po prohlíd-
ce zbytků kláštera sv. Jana Křtitele přes 
řeku všechny převezl zpět, mohli jsme si 
díky paní Žemličkové prohlédnout inte-
riér kostela sv. Kiliána a jeho okolí.
Ve  společenském sále Hotelu Pivovar 
pak proběhly dvě přednášky. Nejdřív da-
velský kronikář stručně seznámil s histo-
rií Davle, nejstaršími záznamy o ní, míst-
ními kronikami a se svou prací a potom 
přednesl pracovník Státního okresního 
archivu Pavel Buchtele současně ak-
tuální příspěvek na  téma Květen 1945 
v  archivních fondech. K  obecným pro-

blémům vedení kronik se vyjádřil pan 
J. Bartoň z městské části Praha 6.
Na  každé setkání pracovníci archivu 
připravují výstavku zajímavých archi-
válií, tentokrát byly vybrané jak z fon-
dů Státního okresního archivu Praha-
-západ, tak i  z  fondů obce a  spolků 
v  Davli. Tradičně nejsou hlavním 
cílem těchto setkání kronikářů jen 
odborné přednášky, ale především 
následná diskuse, výměna cenných 
zkušeností, ale i  možnost kroniká-
řů se vzájemně seznámit a  případně 
spolupracovat. Někteří z 29 účastníků 
si zakoupili publikace vydávané měs-
tysem a  na  závěr navštívili muzeum 
spolku Vltavan Davle, kde mohli ob-
divovat zajímavé historické artefakty 
a vltavanské kroniky.

Pavel Buchtele

Druhé zasedání pracovní skupiny zamě-
řené na vznik kulturně-historické stezky 
po  klášterech v  ČR se  sešlo ve  dnech 
5. a  6. června v  cisterciáckém klášteře 
v  Oseku. Jednání kulatého stolu se zú-
častnilo 27 osob, mj. zástupců jednot-
livých objektů, dále pracovníci různých 
vědeckých odborností souvisejících 

s  klášterní problematikou. Účastníci se 
seznámili s  činností správy oseckého 
kláštera a aktivitami Informačního cen-
tra, které v klášteře zajišťuje průvodcov-
skou službu. Prohlídka areálu zahrnula 
i místa obvykle nepřístupná, část exkur-
ze vedla do klášterních zahrad.
Během dvoudenního zasedání zazněly 
přednášky navazující na hlavní téma se-
tkání – klášterní kulturní stezky. Zástup-
ci Davle a Zbraslavi informovali o zámě-
ru vytvořit stezku na regionální úrovni, 
která by propojila obě lokality a připo-
menula význam středověkých klášterů 
na Ostrově a ve Zbraslavi. Byla prezen-
tována aktivita architektů City Upgrade 
v  rámci „Vize rozvoje městyse“ týkající 
se Ostrova i úvaha o uložení ostatků ně-
kdejších obyvatel ostrovského kláštera 
u  kostela sv. Kiliána. Námět, který byl 
předběžně projednán se správcem far-
nosti, bude jistě během na dlouhou trať 
– co tak rok 2020? 600 let od zániku… 
V  rámci spolupráce se Zbraslaví snad 
vznikne drobná brožura, pokud se po-
daří skutečně připravit „stezku“, která 
by  zahrnula podrobnější popis trasy 
z Davle do Sv. Jana pod Skalou 

Dušan Foltýn, který nás provázel na vý-
stavě v  Praze, představil revitalizaci 
broumovského kláštera a  možnosti vy-
užití broumovského areálu. Inspirací 
pro účastníky byla přednáška botanič-
ky Skružné věnovaná středověkým kláš-
terním zahradám.
Proběhla bouřlivá diskuse – jedním 
z  témat se stala otázka, zda se pro-

Co se děje kolem nás

Zajímavosti

Setkání kronikářů v Davli

Klášterní kulturně-historické stezky
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První paroplavební pokusy v  Čechách 
spadají do  druhého desetiletí devate-
náctého století. Roku 1815 podal les-
nický adjunkt V. Mareš návrh k zavedení 
parních strojů pro protiproudní vlečení 
nákladních člunů na  Berounce a  o  rok 
později předvedl Josef Božek  model 
parníku, vlastně pramičky s  motorem 
poháněnou parním strojem na  rybníč-
ku ve  Valdštejnské zahradě v  Praze. 
1. června 1817 pak předvedl ve  Stro-

movce  skutečnou „paroloď“ i „parovůz“. 
Avšak první skutečný parník byl v  Če-
chách spuštěný na vodu v Karlíně roku 
1841 a jmenoval se Bohemia.
Důležitým datem v  historii založení 
pražské osobní paroplavby je  25. du-

ben 1865. Tehdy odsouhlasila valná 
hromada stanovy společnosti i  její ná-
zev „Pražská společnost pro paro-

plavbu na řece Vltavě“ – ten-
to den je proto považován 
i za datum založení PPS. 
Pražská paroplavební 
společnost v  rámci 
oslav kulatého výro-
čí otevřela 1. května 
na  Rašínově nábřeží 
nový terminál, na  Sla-
py vypluly historické 
parníky a  22. srpna připlu-
je z  Drážďan nejstarší parník 
s parním strojem z legendárního parní-
ku Bohemia.

16. června se mj. i  davelští vltavané 
mohli v  Národním technickém muzeu 
zúčastnit vernisáže příležitostné výsta-
vy „Umění paroplavby na Vltavě“. Zahá-
jení výstavy, nad kterou převzal patro-
nát kardinál Dominik Duka, proběhlo 
mezi exponáty v hlavní hale NTM.

Vlastní výstavu uvádí již aula, ve kte-
ré občerstvení zajistilo mj. 

řeznictví a  uzenářství 
U  Dolejších, a  v  dalších 

prostorách uvidíte 
dokumenty z  doby 
vzniku společnosti, 
fotografi e, fi lmové 
záznamy, samozřej-

mě nechybějí modely, 
různé lodní součásti, 

lodní lístky. Jsou zde obra-
zy zachycující pražská vltavská 

nábřeží s parníky, dokonce i plátna jed-
noho z  nejdráže prodávaných českých 
umělců Jakuba Schikanedera, Bohumila 
Kubišty, Josefa Šímy a dalších.
PPS navíc přichystala pro návštěvní-
ky výstavy po  předložení vstupenky 
20% slevu na  plavbu jejími loděmi. 
Výstavu můžete navštívit do  1. listo-
padu 2015. A protože zejména u nás 
v  Davli víme, že k  vodě zcela neod-
dělitelně patří dřevo a  les, půjdete-li 
na Letnou, zastavte se i v sousedním 
Národním zemědělském muzeu, kde 
do  konce roku probíhá poznávací 
a  zážitková výstava „LES – příběhy 
stromů a  lidí“. Tato výstava se bude 
postupně rozšiřovat, je připraven do-
provodný program, například dílny 
pro malé i  velké, čtení o  lese, diva-
dla, kapely, přednášky a 8. srpna také 
slavnost Léto s dřevem. 

Karel Vančura

Zajímavosti

Umění paroplavby na Vltavě
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jekt klášterních stezek zaměřit pouze 
na jednotlivé řády, nebo zda výsledná 
stezka má zahrnovat všechny kláš-
terní objekty, které by  měly na  účas-
ti zájem. Většina účastníků se klonila 
k  myšlence stezky společné, neboť 
pro regionální využití hraje větší roli 
blízkost objektů než to, zda jde o be-
nediktiny nebo cisterciáky. Zazněla 
myšlenka, že by  bylo možné začít 
s  vybranými lokalitami v  nevelkém 
počtu cca 20 a postupně přidávat dal-
ší objekty. Kvalitu objektů zařazených 
do  stezky by  certifikovala společná 

značka, již by  se tyto objekty identi-
fikovaly, v  jejím rámci by  mohly být 
dílčí linie podle řádů. Kláštery zařaze-
ní do stezky by spolu mohly (a měly) 
spolupracovat; předpokládaly by  se 
výměny programů, putovní výsta-
vy, společné akce apod. Z  diskuse, 
jež ukázala na  značnou roztříštěnost 
pohledů i  zájmů, vyplynula potřeba 
zmapovat názory a  očekávání – k  je-
jich zmapování by  měla napomoci 
anketa. Najde se čtenář, který by  od-
pověděl na níže uvedené otázky a po-
mohl nám svým nápadem?

Společný pobyt v Oseku zakončila v so-
botu návštěva poutního místa v Marián-
ských Radčicích. Místo dalšího setkání, 
které se uskuteční v  říjnu/listopadu 
2015, bude ještě upřesněno.

Podle K. Charvátové upravil K. Vančura

ANKETA

1. Co si představujete pod pojmem 
klášterní stezka?

2. Co od této stezky (pro objekt, kde pů-
sobíte) očekáváte?

3. Co můžete budoucí klášterní stezce 
nabídnout?
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Dětský ostrůvek

V  neděli 19. července jsme již po  se-
dmnácté vyrazili na týdenní cyklotábor 
pořádaný vedoucí školní družiny v Davli 
Maruškou Rýdlovou. 
Po  nedlouhé cestě jsme dojeli do  kem-
pu Jachta Holany na  břehu Milčanské-
ho rybníka na  dohled od  vrchů Ronov 
a  Vlhošť. Ubytovali jsme se ve  čtyřech 
čtyřpokojových chatkách s  příslušen-
stvím a vyrazili rovnou na oběd, kde jsme 
si pochutnali na vynikající svíčkové. Když 
pak kuchařská dvojice naservírovala 
k  večeři i  výborné jahodovo-borůvkové 
kynuté knedlíky, bylo jasné, že těžce vy-
pocená kila se jen tak ztrácet nebudou.
Celý týden nás provázelo příjemné, ob-
čas až moc teplé letní počasí. Krajem 
pískovcových skal, zřícenin, rybníků 
a  malebných roubenek se jezdilo pěkně 
a  mladší i  velcí cyklisté navštívili nejzná-
mější dominanty blízkého i  vzdálenější-
ho okolí – Máchovo jezero, hrad Bezděz, 
Českou Lípu, zámek v Zahrádkách, velmi 
zachovalou zříceninu hradu Helfenburk, 
městečko Úštěk známé natáčením fi lmů 
Kolja a  Rebelové a  mnohé další. Někte-
ří neváhali ujet za den téměř 80 km, aby 

ve Stráži pod Ralskem navštívili vyhláše-
nou zmrzlinárnu s obrovským množstvím 
druhů zmrzlin od  klasických ovocných, 
smetanových s nejrůznějšími příchutěmi 
až po  alkoholické a  neobvyklé příchutě. 
Netradiční zážitek v nich zanechal mnoho 
dojmů, a tak se naši mladí cyklisté večer 
chlubili, kterak ochutnali kromě známých 
druhů například i zmrzlinu koprovou, ča-
bajkovou či zmrzlinu s názvem „Já nevím“. 
Program cyklotábora byl stejně jako kaž-
dý rok velmi bohatý. Kromě výletů si mladí 
cyklisté vyrobili táborové tričko, soutěžili 
ve skupinkách v celotáborové hře, uvařili si 
na ohni v kotlíku oběd, prošli stezkou od-
vahy a projeli cyklistickou stezku zručnos-
ti. Letos jsme využili velmi výhodné pozice 
základny na  břehu rybníka a  uspořádali 
jsme soutěžní triatlon. Původní záměr, že 
soutěžit budou jen děti, se zvrtnul, a  tak 
poté, co jsme ukončili závod dětí, nastou-
pili na startovní čáru zástupci dospěláků. 
Je myslím férové přiznat, že pro netréno-
vané jedince byl závod velmi náročný, ale 
jak děti, tak i dospěláci se s výzvou poprali 
a  všichni v  pořádku protnuli pomyslnou 
cílovou pásku bez újmy na zdraví.

Celý týden děti za  své aktivity sbíraly 
body a po slavnostním předání diplomů 
si mohly na táborovém jarmarku nakou-
pit všemožné dobroty, hračky a  další 
potřebnosti.
Týden uběhl jako voda, počasí nám přá-
lo, kola jezdila a my se v neděli po sní-
dani vydali zpět k domovům. Myslím, že 
mohu poděkovat za všechny děti všem 
vedoucím, rodičům i  prarodičům, kteří 
neváhají ve  svém volnu vyjet na  kola 
s bezva partou, Marušce Rýdlové za or-
ganizaci celé akce a  cyklotáborníkům 
za pohodový týden. Díky a zase za  rok 
na kolech ahoj!

Sváťa Chrastilová

I  v  tomto čísle vám představíme další 
úspěšné žáky, nyní už absolventy Základ-
ní školy Davle. Opět máme zástupkyni 
mladých hasičů, Kačku Dufkovou, která 
se zároveň věnuje i  judu, a  nadějného 
mladého fotbalistu Michaela Höniga.
Kačka Dufková se závodně věnuje již 
4 roky judo a přes rok pomáhá jako po-
mocná trenérka. Hasičům se aktivně vě-
nuje 10 let.

1. Co je pro tebe v judu důležitější, že 

jsi pomocná trenérka, nebo samotné 

závodění?

Obojí je velmi důležité. Jako pomocná 
trenérka předávám zkušenosti mlad-
ším  závodníkům, na  co si dávat pozor, 
jaké jsou dobré chvaty a  jiné užitečné 
rady. Je to propojené.

Holany 2015 – na kole v kraji Karla Hynka Máchy

Představení úspěšných žáků davelské školy
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2. Kolik hodin týdně trénuješ?

Tréninky v  judu mám jednou týdně 
a u hasičů jedenkrát až dvakrát týdně.

3. Kdo tě k judu a k hasičům přivedl?

K  oběma koníčkům mě přivedli rodiče, 
abych byla v kolektivu. A k judu mě dali 
také proto, abych se naučila sebeobranu.

4. Jak často máš závody?

V  hasičích máme závody, kromě zimní 
sezony, skoro každý víkend.  V  judu se 
účastním pouze důležitých závodů.

5. Čeho bys chtěla dosáhnout?

V hasičích bych to chtěla s dorostenka-
mi  dotáhnout do  republikového kola 
a jako jednotlivec do reprezentace v do-
rostu České republiky. V judu je můj cíl 
stát se mistryní Středočeského kraje 
ve své váze. 

6. Co obnášejí tvoje koníčky? 

Na  judu máme speciální oblečení, kte-
rému se říká kimono. Na  hasiče máme 
dresy a někdo si kupuje speciální obuv 
– tretry, aby nám to  neklouzalo třeba 
na  trávě. Není to  sice levná záležitost, 
ale  určitě se to vyplatí. Dosahujeme tím 
lepších výsledků. Co se týká dojíždění 
na závody, tak se střídají rodiče nebo je-
deme hasičákem.

7. Co tě na tvých zálibách baví?

Všude je dobrá parta, se kterou se ráda 
setkávám nejen na  trénincích a  závo-
dech, ale třeba i  na  výletech. Máme 
za sebou tolik zážitků a vítězství.

8. Máš ještě nějakého dalšího koníčka?

Ano, chodím již 8 let do základní umě-
lecké školy obor kreslení.

9. Co bys doporučila zájemcům o ha-

siče a judo?

Pokud rádi běháte, máte bojovného du-
cha, rádi se scházíte s lidmi, tak jsou tyto 
koníčky to pravé pro vás. Získáte spous-
tu nádherných zážitků, na které nezapo-
menete, a potkáte plno fajn kamarádů, 
přestože jsou to třeba i vaši soupeři.

10. Jakého nejvyššího hodnocení si 

zatím dosáhla?

Nejvyššího hodnocení jsem v  hasičích 
spolu s  týmem dosáhla titulu neofi -
ciální vicemistři Čech, Moravy a  Slez-
ska a  Slovenské republiky a  tento rok 

jsme se dostali na  Mistrovství České 
republiky, kde jsme skončili na 8. místě. 
A v judu jsem vicemistryně Středočes-
kého kraje 2014.

Michael Hönig je velmi skrom-

ný a  nadějný fotbalista, který hrál 

za  Povltavskou fotbalovou akademii 

a  od  léta je hráčem SK Slavia Praha. 

Michael zároveň hraje za reprezenta-

ci ČR U16 (do 16 let)

1. Jak dlouho se fotbalu věnuješ?

Fotbalu se věnuju 7 let.

2. Kolik hodin týdně trávíš tréninkem?

Kolik času týdně, opravdu nevím, ale 
denně jsou to minimálně 4 hodiny a tré-
nink mám každý den.

3. Kdo tě ke sportu přivedl?

Poprvé jsem se k  fotbalu dostal v 8 le-
tech, kdy mě na  trénink přivedla moje 
mamka.

4. Jak často máš zápas?

Minimálně jednou týdně, někdy i dvakrát.

5. Jaký je tvůj cíl?

Můj cíl, tedy spíš sen, je zahrát si v zahraničí.

6. Co všechno fotbal obnáší?

Tak obnáší vůli a hlavně lásku k tomu, co 
děláte. Je náročný jak psychicky, tak fy-

zicky. Taky záleží na tom, jak je do toho 
kdo zapálený.

7. Co se ti na fotbale líbí?

Na fotbale se mi líbí mnoho věcí… Mám 
rád, že je to týmová hra a že máte kolem 
sebe partu kluků, kteří mají rádi totéž!

8. Máš ještě nějakého dalšího koníčka?

Žádného takového koníčka nemám. 
Mou další oblíbenou aktivitou je posilo-
vání, abych se držel v kondici.

9. Doporučení pro zájemce…

Kteří se doma nudí! Protože je to hra pro 
každého, kdo by chtěl.

Za rozhovory děkuje 
Jarmila Hromádková

Dětský ostrůvek
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LESNÍ ŠKOLKA                    ZVE DĚTI (3-7 LET)  
                              NA PRAVIDELNÉ PROGRAMY V PŘÍRODĚ 
                              SE ZÁZEMÍM V MONGOLSKÉ JURTĚ. 

www.hvozdik.cz 

NABÍZÍME: celodenní provoz (úterý až čtvrtek 8-16 hodin)/půldenní (8-13 hodin)

dětem:   volnou hru, ranní kruh s písničkami a říkadly, procházky lesem, zdravou stravu, 
   odpočinek s pohádkami a spoustu slavností; 

rodičům:  možnost účastnit se v adaptační době programu spolu s dětmi

cena:  235-375 Kč za den podle zvoleného počtu dní v týdnu
   (maximálně 15 dětí ve skupině se dvěma dospělými průvodci)

Další informace, možnost návštěvy a zápisu: 
Hana Gazdová, tel. 603957866, e-mail: os.hvozdik@gmail.com, 
Facebook: Lesní a luční ekoškolka Hvozdík

pondělí až pátek

inzerce



19Soutok 4/2015

Závěrem

SOUTOK

– Zpravodaj městyse Davle

Šéfredaktorka: Ing. Jarmila Hromádková, soutok@obecdavle.cz

Redakční rada: Mgr. Monika Mráčková, Mgr. Jaromír Němec, 

www.facebook.com/mistostarosta, Mgr. Jiří Prokůpek

Jazyková úprava: Irena Hlinková, www.ceskybezchyb.cz

Inzerce: Helena Ebrová, InzerceSoutok@seznam.cz

Grafi cká úprava a tisk: Tiskárna Kaliba, spol., s r. o., www.tiskkaliba.cz

Zpravodaj vydává: Úřad městyse Davle, Na Náměstí 63, 252 06 Davle

Tel.: 257 770 257, Fax: 257 770 144, www.obecdavle.cz, IČO: 00241156

Zpravodaj zakoupíte: Úřad městyse Davle, Knihovna Davle, Koloniál Květa,

Koloniál U Machů, Lékárna U Kotvy, Josef Petrák – Smíšené zboží, Trafi ka Davle

Toto vydání číslo 359 vyšlo 2. 9. 2015.

Uzávěrka dalšího čísla je 17. 9. 2015. Registrace MK ČR E 12921-2001

Náklad: 300 ks

Cena: 10 Kč

© 2015 Městys Davle

Reprodukce příspěvků nebo jejich částí dovolena pouze se souhlasem redakce.

Redakce neručí za věcnou správnost otištěných příspěvků od dopisovatelů, jejichž 

příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko redakce.

Září

13. 9. – XI. ročník memoriálu Jaroslava zajíčka v PÚ pro mladé 

hasiče (SDH Sloup)

17. 9. – Slavnost babího léta (MŠ Davle)

27. 9. – Členská schůze Vltavanu Davle od 14 hodin ve spole-

čenském sále Pivovar

28. září – Svatováclavský turnaj Povltavské fotbalové akade-

mie (PFA)

Říjen

1. – 31. 10. – sbírka oděvů a obuvi podzim - zima (Daveláček)

9. 10. – Dýňobraní ve školní družině – od 14 hodin (ZŠ Davle)

28. 10. – Zájezd na výlov rybníku Musík (Vltavan Davle)

31. 10. – Uctění památky zesnulých (Vltavan Štěchovice a Vl-

tavan Davle)

říjen 2015 – Drakiáda spojená s údržbou stromů (městys Davle 

– kulturní komise)

Listopad

3. 11. – Lampionový průvod – od 16 hodin na zahradě Mateř-

ské školy (MŠ a ZŠ Davle)

26. 11. – Slavnostní rozsvícení vánočního stromečku od 17 ho-

din (ZŠ Davle, městys Davle)

28. 11. – Mami, tati – tradiční vánoční dílny ve školní družině 

od 14 hodin (ZŠ Davle)

29. 11. – rozsvícení vánočního stromu ve Sloupu (SDH Sloup)

listopad 2015 – 10. kafíčko pro seniory (městys Davle – kultur-

ní komise)

Kalendárium

Koupíme pole nebo louku o výměře 1–5 ha. 
Pacht není překážkou. 

Nabídky prosím posílejte na 
marckala@email.cz.

inzerce
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mechanické práce a diagnostika
opravy karoserií
rovnací rám

servis klimatizací
geometrie, brzdy, oleje 
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servis@kv-car.cz

606 665 035
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